

The New Brunswick Museum in Saint John, New Brunswick, is preparing a travelling exhibition of ship portraits depicting vessels built in the province or those that sailed under the house flags of New Brunswick firms. We would like to know the whereabouts of such portraits as we are developing an index of such and are always interested in purchasing works of good artistic quality. The museum also seeks papers, logs, diaries and other manuscript material relating to shipbuilding and shipping in New Brunswick. Contact:

Robert S. Elliot  
Department of Canadian History  
The New Brunswick Museum  
277 Douglas Ave.  
Saint John, N.B.  
E2K 1E5  
Canada

La Musée du Nouveau-Brunswick à Saint John (Nouveau-Brunswick) organise une exposition itinérante de tableaux représentant des bateaux qui ont été construits dans la province ou qui ont navigué sous le pavillon d'armateurs du Nouveau-Brunswick. Nous recherchons des toiles de ce genre, car nous en dressons présentement un répertoire et nous avons toujours été disposés à acheter des œuvres de bonne qualité artistique. Le musée recherche également des pièces, des journaux de bord, des carnets personnels et d'autres documents manuscrits touchant à la construction navale et à la navigation au Nouveau-Brunswick. Veuillez entrer en communication avec:

Robert S. Elliot  
Department of Canadian History  
Le Musée du Nouveau-Brunswick  
227, av. Douglas,  
Saint John (Nouveau-Brunswick)  
E2K 1E5  
Canada

## MATERIAL HISTORY BULLETIN/BULLETIN D'HISTOIRE DE LA CULTURE MATÉRIELLE

The **Material History Bulletin** provides a venue for articles and research reports encompassing a range of approaches in interpreting the past through an analysis of Canadians' relationship to their material world. Critical reviews of books, exhibitions, and historic sites, artifact studies and reports on collections encourage the use of material evidence in understanding historical change and continuity.

The **Bulletin** is received by 100 universities, research institutes, museums, and libraries in 30 countries. It is indexed in *America: History and Life*, *Journal of American History*, *Technology and Culture's* Current Bibliography in the History of Technology, and *Annual Bibliography of Ontario History*.

Correspondence concerning contributions and editorial matters should be addressed to: Editor, **Material History Bulletin**, History Division, National Museum of Man, Ottawa, Ontario, K1A 0M8. Manuscripts and endnotes should be double-spaced. Captions for illustrations should be double-spaced and include credits, source, and negative number (if held in a public collection); measurements of objects should be in metric. Authors are responsible for obtaining permission to reproduce material from copyrighted works.

The **Bulletin** is published twice a year. Subscriptions for 1985 are \$10.00 (individuals) and \$14.00 (institutions); single issues are \$5.00. Cheques or money orders should be payable to the Receiver General of Canada. Subscriptions and related correspondence should be addressed to: Publishing Services, National Museums of Canada, Ottawa, Ontario, K1A 0M8.

Le **Bulletin d'histoire de la culture matérielle** présente des articles et des travaux de recherche qui proposent différentes façons d'aborder l'étude et l'interprétation du passé à travers l'analyse des rapports qui existent entre les Canadiens et leur monde matériel. Des critiques de livres, d'expositions et de lieux historiques, des études d'objets et des articles sur les grandes collections canadiennes favorisent l'utilisation de témoins matériels en vue de l'interprétation du changement et de la continuité historiques.

Le **Bulletin** est envoyé à une centaine d'universités, d'instituts de recherche, de musées et de bibliothèques répartis dans une trentaine de pays. Il est répertorié dans *America: History and Life*, *Journal of American History*, Current Bibliography in the History of Technology publié dans *Technology and Culture* et *Annual Bibliography of Ontario History*.

Toute correspondance concernant les articles et les questions rédactionnelles doit parvenir à l'adresse suivante: Rédacteur, **Bulletin d'histoire de la culture matérielle**, Division de l'Histoire, Musée national de l'Homme, Ottawa (Ontario), K1A 0M8. Les manuscrits, les notes et les légendes d'illustrations doivent être dactylographiés à double interligne. Les légendes doivent être accompagnées des mentions de source et du numéro du négatif (si la photo fait partie d'une collection publique); les dimensions des objets doivent être fournies dans le système métrique. Il incombe aux auteurs d'obtenir l'autorisation voulue pour reproduire des textes tirés d'ouvrages protégés par le droit d'auteur.

Le **Bulletin** paraît deux fois l'an. L'abonnement pour 1985 coûte \$10 pour les particuliers et \$14 pour les établissements; les numéros achetés séparément coûtent \$5 chacun. Veuillez envoyer la somme nécessaire sous forme de chèque ou de mandat-poste à l'ordre du Receveur général du Canada. Les abonnements et la correspondance ayant rapport aux commandes doivent s'adresser au Services d'édition, Musées nationaux du Canada, Ottawa (Ontario) K1A 0M8.